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De kwaliteit van het grondwater laat sterk te wensen over, blijkt uit een landelijke 

inventarisatie van KWR. Zo bevat bijna al het ondiepe grondwater chemicaliën. 

Voor heel Nederland heeft KWR de aanwezigheid van chemicaliën in het diepe en ondiepe 

grondwater geïnventariseerd. Het is voor het eerst dat de verontreiniging zo breed in beeld is 

gebracht. Het onderzoeksinstituut gebruikte hiervoor de meetgegevens die door de provincies 

in 2015 en 2016 zijn verzameld.  

KWR constateert dat driekwart van het grondwater bestrijdingsmiddelen, geneesmiddelen en 

andere verontreinigende stoffen bevat. In vrijwel al het ondiepe grondwater zijn chemicaliën 

aangetroffen. Hetzelfde geldt voor twee vijfde van het diepe grondwater. 

In de helft van de grondwatermonsters zijn bestrijdingsmiddelen aanwezig. Zeventien procent 

van het grondwater voldoet niet aan de Europese norm van 0,1 microgram per liter. De 

grootste problemen zijn er in gebieden met bollenteelt en op de zandgronden van Noord-

Brabant. 

De bestrijdingsmiddelen bentazon en mecoprop en de metabolieten DMS en BAM zijn de 

chemicaliën die het meest frequent zijn aangetroffen: in meer dan tien procent van de 

monsters. In grondwaterbeschermingsgebieden wordt bij drie bestrijdingsmiddelen de norm 

overschreden: bentazon, dimethomorf en dicamba. In een kwart van de grondwatermonsters 

zijn geneesmiddelen gevonden. In vijf procent van de gevallen was er sprake van een 

overschrijding van de signaleringswaarde voor drinkwater. 

KWR beveelt in de studie onder meer aan om de meetgegevens te vergelijken met die van 

waterleidingbedrijven die vooral betrekking hebben op intrek- en 

grondwaterbeschermingsgebieden. Volgens wetenschappelijk onderzoeker Annemarie van 

Weezel van KWR hebben veel mensen ten onrechte het beeld dat grondwater schoon is. Nu 

kan er nog goed drinkwater worden gemaakt, maar dat wordt in de toekomst lastiger door de 

brede verspreiding van chemicaliën. Daarom is bronbescherming heel belangrijk, aldus Van 

Weezel. 


